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Møde i Repræsentantskabet for Professionshøjskolernes Censorsekreta-
riat  
 

Tid: Tirsdag den 1. oktober 2024 kl. 10.00-11.30  
Virtuelt via Teams. 
 

Dagsordenspunkt Referat 

Drøftelse Beslutning/ 
opfølgning/ansvarlig 

 
1. Velkomst v/Alexander von Oet-

tingen  

 

Velkommen.  

 
2. Godkendelse af dagsorden v/Ale-

xander von Oettingen (beslut-
ningspunkt)  

 

Der blev udtrykt undren over, at mødet blev afviklet virtuelt 
– med henvisning til kommissoriet for Repræsentantskabet, 
hvori der står, at mødet, der afholdes i september, afvikles 
med fysisk fremmøde.  

Argumenterne for virtuel afvikling var, at dagsordenen ikke 
tidsmæssigt kunne ’bære’ et fysisk møde – for rigtig mange 
af mødets deltagere skulle køre langt efter. 
 
Der kom en bemærkning til punkt nr. 8: Det er både et 
punkt til drøftelse og konklusion.  

Dagsordenen godkendes.  

 
3. Godkendelse af sidste referat 

v/Alexander von Oettingen (be-
slutningspunkt)  

 

Flere censorledelser mener, at referatet fra mødet d. 5. sep-
tember 2024 er mangelfuldt.  

Referatet godkendes ikke. 
Stine Rask er ansvarlig for, at 
de tilsendte bemærkninger til 
referatet indarbejdes, og at 
der efterfølgende udsendes 
et nyt referat fra mødet d. 5. 
september 2023. 

 
4. AI-sektorsamarbejde v/Martin 

Nors Hansen (drøftelse)  
Forpersonen for censorledelsen 
på AMD/SKAT/SAK ønsker at 
drøfte imødegåelse af eksamens-
snyd foretaget f.eks. ved anven-
delse af AI – status, strategi og ek-
samensformer. 

Der ønskes en status på Rektorkollegiets arbejde med AI. 
 
En arbejdsgruppe i Rektorkollegiet har udarbejdet en række 
fokuspunkter, som der skal arbejdes med decentralt på de 
enkelte professionshøjskoler.  
 
Der kommer flere opfordringer til at arbejde med AI ud fra 
en tilgang om, hvordan AI kan integreres som en naturlig del 
af prøveporteføljen på de forskellige uddannelser, og såle-
des at snyd samtidig forhindres.  

Drøftelsens pointer, bekym-
ringer og problemstillinger vil 
blive viderebragt til Rektor-
kollegiet af Alexander von 
Oettingen. 

Lembckesvej 3-7  
6100 Haderslev  
Tlf.: 72 66 51 60  
censor-it@ucsyd.dk 
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5. Juridisk bistand til censorledel-

serne v/Steen Hundborg (drøf-
telse)   
Forpersonen for censorledelsen 
på SPU ønsker information om 
Censorsekretariatets juridiske bi-
stand til censorledelserne. 

 

Stine Rask oplyste, at den juridiske bistand vil ske gennem 
sekretariats medarbejdere, og at de vil søge den juridiske 
sparring hos andre, hvis de vurderer, at de har brug for det 
ift. at kunne besvare de indkomne spørgsmål. 
 
Flere censorledelser gav udtryk for, at de ønsker sig en ord-
ning, hvor de har mulighed for at kontakte en ekstern juri-
disk ekspert. 
 
Det problematiseres, at det på internettet er meldt ud, at 
Censorsekretariatet går fra at være en selvstændig enhed til 
at blive en del af økonomiafdelingen ved UC Syd.  
Stine rask oplyste, at der ikke formelt er en ændring i cen-
sorsekretariatet som en del af UC SYD, og at der alene er 
tale om interne reorganiseringer 
Der rejses herunder spørgsmål til eventuelle habilitetsudfor-
dringer.  
 
Det understreges, at UC Syd er opmærksomme på gældende 
habilitetsregler i enhver sammenhæng. 

Stine Rask tager bemærknin-
gerne med i det videre ar-
bejde. 

UC SYD har efterfølgende 
vendt muligheden for at til-
knytte en ekstern jurist, men 
vurderer, at opgaven indtil vi-
der vil kunne håndteres gen-
nem sekretariatets medarbej-
dere. Dette også af økonomi-
ske hensyn. 

 

 
6. Fortrolighedspolitik v/Steen 

Hundborg (drøftelse)  
Forpersonen for censorledelsen 
på SPU ønsker oplyst, om der er 
en fortrolighedspolitik ift. håndte-
ring af mails.  

 

Der udtrykkes en undren over, at mails er blevet videre-
sendt til en ekstern partner uden accept fra censorledelsen 
på SPU. 

Derudover drøftes fortrolighed ift. møderne i Repræsen-
tantskabet - herunder hvem der har adgang til referaterne 
fra møderne. 

Referaterne anvendes som dokumentation for Repræsen-
tantskabets arbejde og de afholdte møder, og derudover in-
formeres fx Styrelsen for Uddannelse og Forskning om ud-
valgte drøftelser fra møderne i Repræsentantskabet. 

Stine Rask understregede, at sekretariatets medarbejder al-
tid overholder de gældende regler om tavshedspligt, og at 
sekretariatets medarbejdere vil være opmærksomme på, at 
informere, hvis eksterne samarbejdspartnere involveres i 
konkret opgaver. 

Martin Nors Hansen kritiserede en episode efter repræsen-
tantskabsmødet den 5. september 2023, hvor en drøftelse 
på mødet om karakterstatistikker – før udkast til referat fra 
mødet var udsendt - havde afstedkommet en henvendelse 
til styrelsen fra en leder på UC Syd som ikke deltog på mø-
det. 

Intet at bemærke. 

 
7. Mødekultur v/Steen Hundborg 

(drøftelse)  
Forpersonen for censorledelsen 
på SPU ønsker drøftelse af, hvor-
dan Repræsentantskabet kan 

Drøftelsen starter med et ønske om en mere positiv og an-
erkendende tilgang til møderne i Repræsentantskabet. 
Der er bred enighed om, at den nuværende mødekultur 
kunne og burde være bedre. 
 

Alexander von Oettingen ind-
stiller til Rektorkollegiet, at 
Repræsentantskabet nedlæg-
ges, og vil samtidig pege på 
alternative samarbejdsfora.  
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samarbejde om en sund, ordentlig 
og tillidsfuld mødekultur. 

 

Derefter orienterer Alexander von Oettingen om, at han på 
det næste møde i Rektorkollegiet indstiller til, at Repræsen-
tantskabet nedlægges.  
Det administrative fællesskab og sekretariatsbetjeningen 
ophører ikke.  
 
Orienteringen medfører flere kritiske kommentarer, da 
mange anser møderne i Repræsentantskabet som værende 
meget udbytterige.  
Flere censorledelser udtrykker et ønske om, at censorledel-
serne kan afholde møder i en anden konstruktion.  

 
8. Brugerundersøgelse v/Steen 

Hundborg (drøftelse)  
Forpersonen for censorledelsen 
på SPU ønsker at drøfte ram-
merne for en brugerundersøgelse. 

 

Det foreslås, at der indføres en survey hvert 2. år, der skal 
evaluere de ydelser, som Sekretariatet leverer til censorle-
delserne – herunder samarbejdet med hhv. sekretærerne og 
sekretariatslederen.  

Stine Rask tager forslag om 
brugerundersøgelse med i 
den videre udvikling af Sekre-
tariatet.  

 
9. Personalenyt i Censorsekretaria-

tet v/Stine Rask (orienterings-
punkt)  
Stine orienterer om personalesitu-
ationen i Censorsekretariatet, her-
under at sekretariatslederen er 
fratrådt grundet jobskifte 

 

Der orienteres om, at der er sagt farvel til 4 medarbejdere 
siden sommerferien - herunder sekretariatslederen. Der er 
nedlagt 2 stillinger som følge af effektiviseringer.  

  

Der er ansat en ny admini-
strativ koordinator, der star-
ter d. 1. november. Der er an-
sat en ny leder af Censorse-
kretariatet, der tiltræder sna-
rest. 

 
10. Næste møde v/Alexander von 

Oettingen 
Forslag til næste møde (afholdes 
virtuelt): onsdag den 19. marts 
2025 kl. 9-11. Mødet afkortes, 
hvis dagsordenen tillader det. 
 

Intet at bemærke. Alexander von Oettingen 
fastholder – med udgangs-
punkt i dagsordenspunkt nr. 7 
– indtil videre det planlagte 
møde i marts.  

11. Eventuelt 
Martin Nors Hansen nævner, at censorledelserne (på bag-
grund af indstilling om, at Repræsentantskabet nedlægges 
og ændringen i Censorsekretariatets organisatoriske foran-
kring) skal have en drøftelse af, hvorvidt tilliden kan opret-
holdes under den nuværende ledelse af repræsentantska-
bet. 

Martin Nors Hansen melder 
tilbage hvis aktuelt. 

 

Deltagere:  
Alexander Christian von Oettingen 
Stine Bilstrup Rask 
Ane Kruse 
Antonia Kløvedal 
Benedikte Vilslev Petersen 
Christel Trøstrup 
Dorte Høst 
Heidi Høgh Frederiksen 
Katrine Borg-Hansen 
Khaled Saoud Ali Ghathian 
Kirsten Færgeman 
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Lene Kjærgård-Jensen 
Lis Montes de Oca 
Lone Jørgensen 
Marie Debora Koch 
Marie Nyegaard 
Marie-Kristine Weinberger 
Martin Nors Hansen 
Mette Selchau 
Morten Meldgaard Madsen 
Per Markussen 
Pia Mortensen 
Pia Øxenberg Hansen 
Steen Hundborg 
Steffen Svendsen 
Susanne Hede 
Susanne Klit Sørensen 
Søren Smedegaard 
Tina Have Lauesen-Day 
Vagn Jørgensen 
Ulrikke Mokdad 
 
Lene Kildevang Rosenlund 
Susanne Andersen  
Mette Skovfoged Hansen - referent 
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